
Protokół Nr 20.2012

ze wspólnego posiedzenia Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku 
oraz Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Rady Miasta Ełku, które odbyło się w dniu 
22 sierpnia 2012 roku w godzinach 900 – 1155 .

W posiedzeniu   udział   wzięli  członkowie  Komisji  Turystyki,  Sportu  i  Rekreacji  w/g 
załączonej listy   obecności;   na  14 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 14 oraz 
członkowie  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Rodziny  w/g  załączonej  listy  obecności;  na 
10 członków  Komisji   w  posiedzeniu  uczestniczyło  10.   W związku z tym obrady obu 
Komisji i podejmowane decyzje są prawomocne.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
 Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
 Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju – Renata Samełko,
 Pełnomocnik ds Muzeum w Ełku – Kazimierz Bogusz,
 Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Podlecka,
 Inspektor z Wydziału Promocji, Sportu i Kultury – Magdalena Łuba,
 Dyrektor MOSiR – Paweł Głowacki,
 Inspektor w Wydziale Finansowym – Barbara Dąbrowska.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Opinia do projektów uchwał w sprawach:
1)zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2012-2027,
2)zmian w budżecie miasta Ełku na rok 2012,
3)utworzenia Muzeum Historycznego w Ełku oraz nadania statutu,
4)aktualizacji Programu Rewitalizacji Ełku.

4. Omówienie stanu przygotowania szkół podstawowych do przyjęcia dzieci sześcioletnich i 
siedmioletnich do klas I w roku szkolnym 2012/2013.

5. Sprawy różne i wolne wnioski.
6. Wizyta w Szkole Podstawowej nr 6 w Ełku.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Turystyki,  Sportu  i  Rekreacji  Tomasz  Przekop  zapoznał 

zebranych z propozycją porządku obrad obu Komisji. 
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział,  że na „Konwencie” były sugestie, 

aby  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Miasta  Ełku  przesunąć  na  miesiąc 
wrzesień. Również punkty dotyczące: oceny działań promocyjnych miasta za I półrocze oraz 
informację o wykonaniu budżetu za I półrocze proponuje się przesunąć na m-c wrzesień.

Radny  Adam  Dobkowski  poruszył  sprawę  przetargu  na  wykonanie  bieżni  i  toru 
rolkowego  przy  Zespole  Szkół  Samorządowych,  oferty  przekraczają  zarezerwowane  w 
budżecie miasta, należałoby wcześniej przedyskutować problem, by znaleźć brakujące środki 
finansowe.



Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – ta poprawka może być zgłoszona w ostatniej 
chwili przed sesją. Będziemy szukać brakującej kwoty w budżecie miasta. 
Członkowie Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji w głosowaniu jawnym; jednomyślnie - 13 
głosami „za” przyjęli porządek obrad jak wyżej.
Następnie  członkowie  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Rodziny  w  głosowaniu  jawnym; 
jednomyślnie - 13 głosami „za” przyjęli porządek obrad jak wyżej.

 Do punktu  2 - ego
Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop zwrócił się o zgłaszanie uwag do protokółu z 

ostatniego posiedzenia Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji.
Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie  przyjęli 

protokół  Nr  21.2012  z dnia  22  sierpnia  2012  roku  z  ostatniego  posiedzenia  Komisji 
Turystyki, Sportu i Rekreacji.  

Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Rodziny Konrada Siemienkiewicz  zwrócił się 
o  zgłaszanie  uwag  do  protokółu  z  ostatniego  posiedzenia  Komisji   Oświaty  Kultury  i 
Rodziny. 

Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie  przyjęli 
protokół Nr 19.2012 z dnia 19 czerwca 2012 roku z ostatniego posiedzenia Komisji  Oświaty 
Kultury i Rodziny. 

Do punktu  3-ego 
Komisje przystąpiły do zaopiniowania projektów uchwał związanych tematycznie z pracą 
Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.  Członkowie obu Komisji  jednomyślnie,  poprzez 
aklamację ustalili, że projekty omawianych uchwał będą opiniowane wspólnie.
1) Inspektor Barbara Dąbrowska omówiła projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2012-2027, który zawiera zmianę:
1. w załączniku Nr 1 do uchwały:
   1) zwiększenie dochodów bieżące w 2012 o kwotę 384 188 zł, w tym:
       - zwiększenie dotacji na zadania własne 862 416 zł oraz zmniejszenie środków 
           z UE o kwotę 478 228, które zgodnie z projektem: „Jutro idę do pracy” 
           będą przekazane jako dotacja rozwojowa,
 2) zwiększenie wydatków w 2012 o kwotę 101 289 zł, w tym:
      - zwiększenie wydatków bieżących o kwotę 81 832 zł, w tym: wydatków oświatowych    
        o kwotę 47 655 zł oraz z zakresu pomocy społecznej 16 177 zł i zasiłków z pomocy 
        społecznej o kwotę 18 000 zł,
      - zwiększenie  wydatków majątkowych o kwotę 19 457 zł: zmiany w projekcie ‘Ełckie 
         Centrum Rewitalizacji Społecznej” – zmniejszenie o kwotę 543 zł oraz wprowadzenie 
         nowej inwestycji „ Budowa drogi wewnętrznej przy ul. Tuwima wraz z niezbędną 
        infrastrukturą” – 20 000 zł,
3) zmniejsza się deficyt budżetu o kwotę 282 899 zł 
2. w załączniku nr 2 do uchwały:
 - korekta dochodów i wydatków w 2012r, jak w pkt. 1.
Członkowie obu Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie  zmiany 
Wieloletniej  Prognozy Finansowej  miasta  Ełku  na  lata  2012-2027,  w  głosowaniu  wzięło 
udział 17 radnych.  
Członkowie  obu  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  17  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie   zmiany  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej miasta Ełku na lata 2012-2027.



2)  Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w 
budżecie  miasta  Ełku  na  2012  rok  w  pkt.  II)  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i 
nadzorowanych przez Wydział Promocji, Sportu i Kultury - przeniesienie środków, które były 
przeznaczone na wykonanie monitoringu w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji w Ełku w 
wysokości  74 000 zł  (dział  926 rozdział  92604 § 6050) na wydatki  inwestycyjne Urzędu 
Miasta  Ełku  (dział  750  rozdział  75023  §  6050).  I  etap  zadania  zostanie  wykonany  w 
porozumieniu  z  Urzędem Miasta  Ełku,  który  będzie  organizował  przetarg  na  monitoring 
Miasta w ramach budowy „Zintegrowanego Systemu Bezpieczeństwa Miasta Ełku”.
Tej drugiej zmiany dotyczącej zwiększenia dotacji przedmiotowej do ECK nie ma, jest ona 
wycofana.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Konrad Siemienkiewicz zwrócił się 
o omówienie zmian w pkt. III i IV w części opisowej zmian do budżetu miasta.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – pkt. III) w zakresie wydatków realizowanych i 
nadzorowanych przez Wydział Edukacji:
1.  Na  wniosek  Dyrektora  Szkoły  Podstawowej  nr  2  im  I  Dywizji  Tadeusza  Kościuszki 
zmniejsza się wydatki w rozdziale 80101 o kwotę 8.400 zł w paragrafie 4120 – składki na 
Fundusz Pracy, jest to kwota zaoszczędzona na składkach osób po urlopach macierzyńskich i 
wychowawczych, za które przez trzy lata nie nalicza się Funduszu Pracy. 
W rozdziale 80103 i 85401 zwiększa się wydatki ogółem o kwotę 8.400 zł na paragrafie 4110 
-  składki  na  ubezpieczenia  społeczne.  Przesunięcie  kwoty 8.400 zł  pomiędzy rozdziałami 
pozwoli na zabezpieczenie opłat składek ZUS do końca września 2012 roku.
2. Na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 5 przenosi się pomiędzy rozdziałami kwotę 
ogółem 17.833 zł. Zmniejsza się wydatki w rozdziale 80101 – szkoły podstawowe, zwiększa 
się wydatki w rozdziale 80103 – oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych i zwiększa 
się  wydatki  w  rozdziale  85401  –  świetlice  szkolne.  Przeniesienie  kwoty  pomiędzy 
rozdziałami pozwoli zabezpieczyć wypłatę wynagrodzeń oraz opłacenie składek ZUS. 
W  rozdziale  80103  i  85401  plan  wydatków  na  wynagrodzeniach  i  pochodnych  od 
wynagrodzeń nie zabezpiecza w pełni potrzeb i jest nieoszacowany.  Przesunięcie środków 
jest  tymczasowym  rozwiązaniem,  które  pozwoli  poprawnie  zakwalifikować  wydatki  na 
wynagrodzenia. 
3. Na wniosek Dyrektora Miejskiego Przedszkola Bajka w rozdziale 80104 – przedszkola, 
przenosi się pomiędzy paragrafami wydatkowymi kwotę 3.000 zł. Zwiększa się wydatki 
w paragrafie 4110 – składki na ubezpieczenia społeczne. Zmniejsza się wydatki w paragrafie 
4010 – wynagrodzenia osobowe. Przesunięcie  środków pomiędzy paragrafami  pozwoli  na 
terminowe uregulowanie należności do ZUS z tytułu opłaty składek od wynagrodzeń.
4. Zwiększa się wydatki w rozdziale 80101 o kwotę  47. 655 zł na realizację Wieloletniego 
Programu  Rządowego  „Cyfrowa  szkoła”.  Gmina  otrzymała  dotację  celową  na  realizację 
programu, do którego zobowiązana jest wnieść wkład własny w wysokości 20 % zadania. 
Wkład własny proponuje się pokryć wolnymi środkami.
5. W  Dochodach gromadzonych na wydzielonych rachunkach jednostek budżetowych oraz 
wydatkach nimi finansowanych  w 2012 roku zmiany dotyczą:
Rozdziału 80104 - Miejskie Przedszkolu „Bajka” zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 
1.500  zł.  Przedszkole  wygrało  w  konkursie  plastycznym  organizowanym  przez  Firmę 
Energetyczną PKP Energetyka w Białymstoku kwotę 1.500 zł, za którą zakupi rzutnik, sprzęt 
nagłośnieniowy lub zabawki dydaktyczne.

Inspektor  Barbara  Dąbrowska  –  w  pkt.  IV)  w  zakresie  dochodów  i  wydatków 
realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Polityki Społecznej:
1. Zmiany w dziale 852 – pomoc społeczna, rozdział 85295 i 85206:
− zwiększenie plan dochodów w rozdziale 85295 § 2030 o kwotę – 325 357 zł – dotacja 

z budżetu państwa na programu  „Pomoc  państwa w zakresie  dożywiania”. Środki na 



realizację programu zostały zabezpieczone w wydatkach budżetowych (dotacja zwiększa 
wolne środki budżetowe),

− zmniejszenie dotacji w rozdziale 85295 o kwotę 35 515 zł i wprowadzenie kwoty 30 441 
zł jako dotacja z budżetu państwa w rozdziale 85206 – wspieranie rodziny – zgodnie z 
decyzją Wojewody Warmińsko – Mazurskiego na realizację programu „Asystent Rodziny” 
2012”.

− przeniesienie wydatków na wynagrodzenie bezosobowe i pochodne od wynagrodzeń 
z  rozdziału  85295  do  rozdziału  85206  –  wspieranie  rodziny.  Kwota  zwiększenia  w 
wysokości  2 117 zł na ubezpieczenia społecznego i funduszu pracy osób zatrudnionych w 
ramach projektu „Asystent  Rodziny 2012”, jako wkład własny do programu „Asystent 
Rodziny” 2012”, sfinansowana z wolnych środków.

2. Program: „Jutro idę do pracy”
W  związku  z  uzyskaniem  rekomendacji  do  finansowania  na  2012  rok  programu 

systemowego „Jutro idę do pracy”, realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki,  koniczne są zmiany w planie dochodów i wydatków budżetu MOPS – dział  853, 
rozdział 85395 i 852, rozdział 85214.
Wartość programu w 2012r. to kwota 605 736 zł, w tym dofinansowanie 542 133 zł (dotacje 
celowe w ramach programów z udziałem środków UE), wkład władny do programu to kwota 
4 528 zł, która zostaje przeniesiona z działu 85214 § 3110 – zasiłki i pomoc w naturze.
Korekta dochodów i wydatków ujętych w budżecie powoduje zwiększenie wolnych środków 
budżetu o kwotę 25 314 zł.
3. Projekt „Ełckie Centrum Rewitalizacji Społecznej”

W związku ze zmianami w umowie o dofinansowanie z Partnerem zachodzi konieczność 
przeniesienia  niewydatkowanych  środków  przez  Partnera  –  Stowarzyszenie 
“ALTERNATYWA” na płatne animacje dla uczestników projektu (tj. kino, basen, wynajem 
sprzętu wodnego – kajaki, kręgle, korzystanie z usług Ełckiej Kolei Wąskotorowej). 
Z oszczędności wynikających z zakupów inwestycyjnych tj. zakup przenośnego boiska oraz 
zakup sprzętu nagłośniającego przenosi się środki na wynajmowanie sal  do pokazu „mini 
projektów” zorganizowanych przez uczestników projektu. 
Natomiast  środki  (dział  8529  rozdział  85295)  z  §  4177,  4179  wynikają  z  przeniesienia 
kierownika projektu „Ełckie Centrum Rewitalizacji Społecznej” zatrudnionego na podstawie 
umowy zlecenie na pełny etat od miesiąca lutego 2012r.
Głównym  celem  programu  jest  aktywizacja  osób  wykluczonych  lub  zagrożonych 
wykluczeniem społecznym, ze szczególnym uwzględnieniem dzieci i młodzieży w wieku 10 
– 20 lat, pokazanie oraz nauczenie młodych ludzi życia i funkcjonowania w innej formie niż 
to, co przekazuje im ulica oraz niewydolna wychowawczo rodzina.
4. Zmian  w  budżecie  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Ełku  na  rok  2012  w 
zadaniach własnych w planie wydatków:
- zwiększyć plan wydatków w dziale 852, rozdziale 85216 § 3110 o kwotę 18 000 zł – 
z przeznaczeniem na wypłatę zasiłków stałych. 

Z powodu zmian z dniem 1 października 2012 r., które wiążą się ze wzrostem kryterium 
dochodowego,  uprawniającego  do  świadczeń  z  pomocy  społecznej,  a  tym  samym 
ewentualnym wzrostem liczby osób  uprawnionych  do pobierania  świadczeń,  zasadne  jest 
zabezpieczenie środków na wypłatę zasiłków stałych. Kwota 18 000 zł zostanie sfinansowana 
wolnymi środkami, które zwiększyły się na skutek przekazania na dochody budżetowe dotacji 
z budżetu państwa w wysokości 325 357,00 zł na realizację  programu  „Pomoc  państwa w 
zakresie   dożywiania”.  Środki  na realizacje  programu zostały zabezpieczone wcześniej  w 
budżecie.
Wywiązała się dyskusja.



Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz -  - przeniesienie środków, które 
były przeznaczone na wykonanie monitoringu w Miejskim Ośrodku Sportu i  Rekreacji  w 
Ełku w wysokości 74 000 zł – czy my już tych środków nie przesuwaliśmy na poprzedniej 
sesja Rady Miasta na imprezy MOSiR?

Dyrektor  MOSiR Paweł  Głowacki  –  środki  na imprezy były m.in.  z  oszczędności  na 
energię. Potrzebny jest monitoring obiektów MOSiR, szczególnie stadionu - infrastruktury, 
gdzie dochodzi często do aktów wandalizmu. Monitoring jest tylko na kolejce wąskotorowej.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – w tym momencie przenosimy te 74.000 zł na na 
monitoring  Miasta  w  ramach  budowy  „Zintegrowanego  Systemu  Bezpieczeństwa  Miasta 
Ełku”. Nikt nie zaprzecza,  że jest potrzeba wykonania monitoringu na stadionie MOSiR i 
zostanie on wykonany.

Radny Karol  Marchel  – może należałoby pomyśleć o wynajęciu firmy ochroniarskiej. 
Takie rozwiązanie mogłoby być tańsze. 
Członkowie obu Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta Ełku na 2012 rok, w głosowaniu wzięło udział 16 radnych.  
Członkowie obu Komisji w głosowaniu jawnym; 14 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 1 
głosie  „wstrzymującym”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie  zmian  w 
budżecie miasta Ełku.
3) Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział na wstępie, że nabiera tempa kwestia 
utworzenia Muzeum w Ełku. Mamy już projekt statutu Muzeum zatwierdzony przez Ministra 
Kultury i dziedzictwa Narodowego. Szczegóły omówi Pełnomocnik Pan Kazimierz Bogusz.
Pełnomocnik  ds Muzeum w Ełku Kazimierz Bogusz omówił kolejno:

− podstawy prawne, na jakich działa Muzeum,
− zakres działania Muzeum,
− nadzór i zarządzanie Muzeum,
− gospodarka finansowa Muzeum.

Przepisy  określają,  to  co  ma  zostać  zawarte  w  statucie.  Projekt  jest  po  uzgodnieniach  i 
poprawkach z Ministrem Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Wszelkie zmiany wymagałyby 
ponownej procedury, która trwa co najmniej 2 m-ce. 
Wywiązała się dyskusja.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Konrad Siemienkiewicz – w kwestii 
formalnej - w projekcie uchwały w § 1 powinien być pkt. 1. „Tworzy się miejska jednostkę 
organizacyjną...”, gdyż występuje kolejny pkt. 2.
Kolejna sprawa – kto powołuje i odwołuje członków Rady Muzeum?

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski wykonanie uchwały powierza się 
Prezydentowi Miasta, zatem i Prezydent powołuje Radę Muzeum.

Pełnomocnik  ds Muzeum w Ełku Kazimierz Bogusz – utworzenie Muzeum to tez pewne 
obciążenie finansowe dla organizatora. Planowane wydatki od września do grudnia tego roku 
to około 250 tys. zł. Szczegółowo ta kwestia pewnie będzie omawiana na posiedzeniu Komisji 
Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz – czy nie powinien znaleźć się w 
uchwale  zapis,  że  placówka  będzie  starała  się  pozyskiwać  środki  zewnętrzne  na  swoją 
działalność.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – taki zapis może być w treści np. regulaminu. W 
tej chwili nie ingerujmy w treść Statutu.

Radny Krzysztof  Wiloch powiedział,  że  ma  pytanie  merytoryczne  – jaki  jest  stosunek 
i  jakie  plany  odnośnie  ewentualnego  włączenia  w  struktury  Muzeum  Ełckiej  Kolejki 
Wąskotorowej?

Pełnomocnik   ds  Muzeum  w  Ełku  Kazimierz  Bogusz  powiedział,  że  ma  swoje 
przemyślenia  odnośnie  Ełckiej  Kolejki  Wąskotorowej.  W  tej  chwili  powstające  Muzeum 



dopiero  się  tworzy  i  musi  trochę  okrzepnąć.  EKW,  to  jest  duże  obciążenie  i  wyzwanie. 
Wymaga dużego nakładu pracy koncepcyjnej, pomyślenia i zaplanowania, co można z tym 
ewentualnie zrobić.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski zwrócił  się, aby przeanalizować 
zapisy w projekcie uchwały i treści statutu – chodzi o zapis w nawiasie Muzeum Historyczne 
w Ełku (w organizacji), czy ten zapis w nawiasie nie powinien być również w projekcie samej 
uchwały.
Członkowie obu Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta Ełku na 2012 rok, w głosowaniu wzięło udział 16 radnych.  
Członkowie obu Komisji w głosowaniu jawnym; 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 
1 głosie „wstrzymującym” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały  w sprawie utworzenia 
Muzeum Historycznego w Ełku oraz nadania statutu.

* * *
Członkowie obu Komisji poruszyli sprawę projektu uchwały w sprawie  uchwalenia Statutu 
Miasta Ełku.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział, że ze strony Prezydenta Miasta wyszła 
sugestia,  by uchwalanie  Statutu  Miasta  Ełku przełożyć  na m-c wrzesień.  Natomiast  w tej 
chwili radni mogliby się szczegółowo z nim zapoznać i przedyskutować.

Radny  Ireneusz  Dzienisiewicz  powiedział,  że  ze  swojej  strony  nie  widzi  potrzeby 
ponownego powoływania Komisji Statutowej. Jest już projekt przedłożony przez Prezydenta 
Miasta,  który  uwzględnia  część  wniosków  wypracowanych  wcześniej  przez  Komisję 
Statutową,  a  część  z  nich  odrzuca.  Jest  to  zupełnie  nowy  projekt,  który  powinien  mieć 
uzasadnienie i nie koniecznie musi zostać przyjęty we wrześniu. Jest to narzucenie Radzie 
Miasta określonego aktu prawnego do przyjęcia, trochę wejście nie w swoje kompetencje. W 
Komisji Statutowej był reprezentant Prezydenta Miasta oraz radca prawny.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Ełku  Waldemar  Pieńkowski  –  do  tego  projektu 
należałoby  dołączyć  wnioski  wypracowane  przez  Komisję  Statutową.  Ponadto  na  tekst 
„starego”  Statutu  należałoby  kursywą  nanieść  wszystko,  to  co  ulega  zmianie.  Byłoby  to 
bardziej czytelne dla radnych.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski – jest to pewnego rodzaju wotum 
nieufności i pewien akt konfrontacji. Dlatego też powinna nad treścią nowego Statutu Miasta 
popracować Komisja Statutowa, którą należałoby powołać.  Jest  to także reakcja na pewną 
bezczynność Rady Miasta, która wcześniej nie przedłożyła i nie uchwaliła  Statutu Miasta, 
uwzględniającego wnioski Komisji Statutowej.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – rozsądniej zatem jest odłożenie w tej chwili tego 
projektu uchwały do przemyślenia i dyskusji zarówno przez radnych jak i Prezydenta Miasta. 
Wrócimy do tematu, gdy będzie on dobrze przygotowany.

* * *
4)  Naczelnik  Wydziału  Strategii  i  Rozwoju  Renata  Samełko  omówiła  projekt  uchwały 
w sprawie aktualizacji Programu Rewitalizacji Ełku – zmiany zostały dokonane na wnioski 
skierowane  do  właściciele  nieruchomości  oraz  Zespół  Inwestycji  Sp  z  o.o.  dotyczące 
dostosowania  się  do  zaleceń  konkursowych  dotyczących  dofinansowania  projektów  ze 
środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach RPO Warmia i Mazury 
na  lata  2007-2013z  zakresu  Osi  Priorytetowej  4  –  ROZWÓJ,  RESTRUKTURYZACJA I 
REWITALIZACJA MIAST. - szczegóły zmian w piśmie w załączeniu do protokołu.
Członkowie obu Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta Ełku na 2012 rok, w głosowaniu wzięło udział 17 radnych.  
Członkowie  obu  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  17  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali  pozytywnie projekt uchwały   w sprawie  aktualizacji  Programu Rewitalizacji 
Ełku.



Do punktu  4 – go
 Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanisław  Zalewski  omówił  stan  przygotowania  szkół 

podstawowych do przyjęcia dzieci sześcioletnich i siedmioletnich do klas I w roku szkolnym 
2012/2013. W tym roku do klas  pierwszych szkół podstawowych pójdę dzieci 7-letnie i 6-
letnie tam, gdzie zdecydują o tym rodzice.
Biorąc  pod  uwagę  warunki  lokalowe,  kadrowe,  bezpieczeństwa  i  socjalne,  wygląda  to 
następująco:

− warunki lokalowe są właściwe, by dzieci klas I mogły rozpocząć naukę,
− bezpieczeństwo  – szkoły są przygotowane, dokonano oglądu posesji szkoły, boisk,
− kadra  –  nauczyciele  posiadają  wymagane  kwalifikacje.  Nastąpiło  zwiększenia 

kadrowe jeśli chodzi o świetlice szkolne.
− warunki socjalne – dyrektorzy szkół zadbali, by dzieci miały możliwość korzystania z 

posiłków szkolnych. Jest możliwość otrzymania wyprawki szkolne w kwocie 180 zł z 
godnie z kryterium dochodowym. W tej chwili jesteśmy na etapie zbierania wykazu 
od dyrektorów szkół.

W tym roku mamy zapisanych do klas I:
− 6-latków – 52,
− 7-latków - 540. Zameldowanych jest 611 dzieci w wieku 7 lat. Różnica to około 70 

dzieci, z czego 35 dzieci przebywa za granicą, część z nich znajdzie się już w klasie II  
szkoły podstawowej, 8 dzieci podejmie naukę a Ośrodku Szkolno-Wychowawczym.

Trzy szkoły w ramach programu „Radosna szkoła” posiadają już place zabaw nr 2,3 i 9, do 
końca roku mają być jeszcze place zabaw przy SP nr 4 i 6. Pozostają jeszcze do wykonania – 
przy SP nr 5 i 7. Jeśli chodzi o pomoce dydaktyczne, wyposażenie i sprzęt, jest to uzupełniane 
w ramach możliwości finansowych. 

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział, że chciałby zwrócić uwagę na fakt, że 
bardzo mało dzieci 6-letnich rodzice posyłają do klas I w szkołach podstawowych,. Niektóra 
dzieci  są po raz drugi w 6-latkach czy oddziałach „zerowych”.  Rośnie w szybkim tempie 
liczba  5-latków. Możemy w przyszłości  mieć  problem w zapełnieniem miejsc  w naszych 
oddziałach przedszkolnych w dzieci 3 i 4-letnie. W naszym mieście nie ma problemu jeśli 
chodzi o miejsca w przedszkolu.

Do punktu  5 – go
 Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz zwrócił się z pytaniem – dlaczego 

nie odbyła się II Noc na Promenadzie?
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – wycofał się partner do organizacji tej imprezy,  

dlatego  odstąpiliśmy  od  jej  zorganizowania.  Jeszce  w  tym  roku,  jesienią  planujemy 
zorganizowanie gali boksu.

Dyrektor Paweł Głowacki powiedział, że tych oszczędności w MOSiR zostało niewiele – 
około 6 tys. zł.

Przewodniczący Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji Tomasz Przekop podziękował za 
informację odnośnie kosztów przeznaczonych na Strefę Kibica,  jednocześnie zwrócił się  o 
bardziej szczegółowe rozpisanie wydatków poniesionych na „Mini Euro 2012 w Ełku” - ilu 
było  uczestników,  ile  kosztował  jeden  nocleg,  wyżywienie  jednodniowe,  jakie  środki 
otrzymały stowarzyszenia pozarządowe.

Dyrektor  MOSiR Paweł Głowacki  poruszył  problem pewnej  osoby,  która ma teraz na 
uwadze pracę MOSiR i bardzo przeszkadza w organizowaniu imprez. Być może będziemy 
musieli pobierać kaucję za wypożyczany sprzęt sportowy na stadionie MOSiR. W tej chwili 
w zastaw był dowód osobisty.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  zaproponował,  aby  osoba 
wypożyczająca sprzęt podpisywała pokwitowanie, że pokrywa wszystkie koszty uszkodzenia 



lub zniszczenia wypożyczonego sprzętu. Zatrzymywanie dowodu osobistego jest niezgodne 
z prawem. Ten problem Dyrektor MOSiR musi rozwiązać we własnym zakresie.

Do punktu  6 – go
 Członkowie Komisji  udali  się do Zespołu Szkół Samorządowych  przy ul.  Suwalskiej. 

Rozmawiano z Dyrektor Panią Ewą Litman odnośnie Szkoły Sportowej – podstawowej.
Dyrektor Ewa Litman powiedziała, że od 1 września utworzone są 3 grupy treningowe – 

jedna siatkówki i dwie piłki nożnej. Klasy są dwie, klasa siatkówki jest mieszana i liczy 18 
uczniów.  Następnie  Dyrektor  Ewa  Litman  oprowadziła  członków  Komisji  po  obiekcie 
szkolnym – sali gimnastycznej i boisku „Orlik”. Dyrektor Ewa Litman zwróciła uwagę, że 
należałoby pomyśleć o przebudowie sali gimnastycznej i budowie dużego boiska w mieście.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Konrad Siemienkiewicz zwrócił się 
z  pytaniem  –  czy  w  trakcie  naboru  do  szkoły  sportowe  było  zainteresowanie  klasami 
gimnazjum?

Dyrektor Ewa Litman – było większe niż do szkoły podstawowej.
Przewodniczący Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji Tomasz Przekop zwrócił uwagę, że 

w Karcie  współpracy z organizacjami pozarządowymi powinien być  zawarty zapis dający 
priorytet  stowarzyszeniom  –  uczniowskim klubom sportowym,  przy  szkole  sportowej,  w 
pozyskiwaniu  środków.  Kolejna  sprawa  dotyczy  dzieci  trenujących  i  zapotrzebowania 
kalorycznego  posiłków.  Wartość  kaloryczna  posiłków  powinna  być  dla  tych  dzieci 
zwiększona.

Dyrektor  Ewa  Litman  –  można  byłoby  to  robić  poprzez  stowarzyszenie,  które 
otrzymywałoby grant i taki dodatkowy posiłek byłby podawany w czasie treningu.

Jeśli chodzi o potrzeby szkoły – na pewno potrzebny jest sprzęt sportowy, doposażenie 
sekcji  siatkówki.  Przydałaby się maszyna  do pielęgnacji  sztuczniej  nawierzchni  na boisku 
„Orlika”. Taka maszyna jest bardzo droga, około 100 tys zł. Mogłaby być kupiona do obsługi 
wszystkich szkół, tam gdzie są boiska ze sztuczną trawą, łącznie z MOSiR.

Radny  Adam  Dobkowski  zwrócił  się  do  Pani  Dyrektor  Ewy  Litman  o  przekazanie 
informacji na maila o potrzebach szkoły – chodzi o pomoce dydaktyczne, sprzęt sportowy.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak           
       Konrad Siemienkiewicz  
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